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Protokół nr IX/2019 z IX sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 25 lipca 2019 r. 
w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum - obecnych  
13 radnych (nieobecni: D. Smolny, S. Lasota) i przekazał informację o ochronie danych osobowych 
(wyświetlono także na ekranie i umieszczono w sali obrad).  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji.  
W posiedzeniu udział wzięli także Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta, obsługa prawna oraz 
mieszkańcy. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 

 
Porządek obrad wyświetlono na ekranie.  
Przewodniczący RM M. Gołąb zapytał o wnioski do porządku obrad. 
Radny J. Matłacz zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały ws. zajęcia stanowiska 
ws. wniosku mieszkańców dotyczącego zmiany granic administracyjnych gminy Miasto Podkowa 
Leśna i gminy Nadarzyn (pkt VI ppkt 3). Uzasadniając wyjaśnił, że na posiedzeniu KGiR pomimo, że w 
głosowaniu odrzucono wniosek mieszkańców, to ustalono, że radni potrzebują więcej informacji w tej 
sprawie. Ponadto radny zaprosił wnioskodawczynię do udziału w posiedzeniu Komisji. Mając 
powyższe na uwadze radny chciałby, aby RM nie głosowała jeszcze tego projektu uchwały. Radni 
potrzebują więcej informacji w tej sprawie. 
Przewodniczący RM poddał wniosek radnego pod głosowanie imienne.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-
Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Lasota, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania – pkt VI ppkt 3 został zdjęty z porządku 
obrad sesji. 
Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.   
 
Wyświetlono porządek obrad po zmianach: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników; 
2. regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych; 
3. zajęcia stanowiska w sprawie wniosku mieszkańców dotyczącego zmiany granic 

administracyjnych gminy Miasto Podkowa Leśna i gminy Nadarzyn. (pkt zdjęty) 
VII. Interpelacje i zapytania radnych. 
VIII. Sprawy różne.  
IX. Wolne wnioski. 
X. Zamknięcie sesji. 
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III. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Radni nie zgłosili uwag. 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Lasota, Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty - 
protokół Nr VIII/2019 z VIII sesji RM w dniu 27 czerwca 2019 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy VIII sesją RM w 
dniu 27 czerwca 2019 r. a dzisiejszą IX sesją. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że: 

- odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół, przedstawicielami Towarzystwa Przyjaciół Miasta Ogrodu 
Podkowa Leśna i WKD ws. omówienia sposobu uhonorowania postaci T. Baniewicza uważanego za 
jednego z ojców miasta (np. nadanie imienia stacji WKD Podkowa Leśna Główna, imprezy dla szkół); 
był to także temat Konwentu Przewodniczących, 

- 18 lipca odbyły się obchody święta 100-lecia policji, 

- 19 lipca minął termin przyjmowania zgłoszeń do budżetu partycypacyjnego, do podziału jest 100.000 
zł (Burmistrz dodał, że wpłynęło 7 wniosków o łącznej wartości powyżej 500.000 zł), 

- Przewodniczący RM otrzymał szereg alarmujących informacji nt. stosunków sąsiedzkich w mieście - 
sprawa wymaga przemyślenia; temat powinien zostać podjęty przez KSS; 

 - wpłynęły uwagi Urzędu Skarbowego do oświadczeń majątkowych radnych – zbierane są 
wyjaśnienia.  

 
VI. Podjęcie uchwał 
 
Projekty uchwał wyświetlano na ekranie w trakcie ich procedowania.  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji  
o kandydatach na ławników 

 
Przewodniczący Zespołu opiniującego kandydatów na ławników W. Sancewicz poinformował, że 
wpłynęły dwa zgłoszenia na ławników do dwóch sądów (brak zgłoszeń do sądu pracy). W pierwszej 
kolejności Zespół miał zaopiniować kandydatury pod względem formalnym - obie kandydatury 
spełniają wymogi formalne określone w ustawie. 
Przewodniczący RM M. Gołąb dodał, że postępowanie Zespołu jest dwuetapowe. Po ocenie formalnej 
zgłoszeń należy podjąć uchwałę, która uruchomi proces zasięgnięcia od Komendanta Policji opinii nt. 
kandydatów. Po otrzymaniu tej opinii Zespół przystąpi do dalszych prac i sporządzenia swojej oceny 
kandydatów.  
Pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Lasota, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 81/IX/2019. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów 
powszechnych 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb wyjaśnił, że wybór ławników musi być poprzedzony ustalaniem 
regulaminu wyborów i krótko przedstawił projekt regulaminu (uwag nie zgłoszono), po czym poddał 
projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, 
Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (2) 
Sławomir Lasota, Dąbrówka Smolny 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 82/IX/2019. 
 
VII. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Radna M. Eckhoff podkreślając, że miasto walczy o promocję roweru jako środka transportu, zwróciła 
uwagę na powtarzające się i coraz częstsze kradzieże rowerów w Podkowie Leśnej. Należy 
zastanowić się jak im zapobiegać.  
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział o monitoringu miejskim i WKD. Przypomniał, że dzięki 
monitoringowi jeden ze złodziei rowerów jakiś czas temu już został ujęty. 
 
Radna A. Rotfeld-Paczkowska zapytała, czy w związku ze wzrostem opłaty za wywóz odpadów, jest 
możliwość wprowadzenia ulg dla rodzin wielodzietnych rozpatrywanych w konkretnych przypadkach. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że generalnie ulgi w opłatach to decyzja Rady, warto jednak poczekać 
na wyniki przetargu oraz decyzję o wysokości subwencji. Jeśli jednak chodzi o przypadki 
indywidualne, to dana osoba powinna zgłosić się do UM i stosuje się wtedy zapisy ustawy o pomocy 
socjalnej.  
 
Radna E. Barucka poddała trzy tematy pod rozwagę: 
- kwestia bezkolizyjnego współistnienia rowerzystów i pieszych – młodzież nie zauważa, że 
pierwszeństwo mają piesi, tematem warto zainteresować szkoły, 
- na jedno z posiedzeń komisji lub na sesję warto zaprosić ogrodnika miejskiego, aby przedstawił 
swoją ocenę problematyki zieleni w Podkowie, 
- imię T. Baniewicza można nadać np. jednemu z rond miejskich. 
 
Radna M. Łaskarzewska zwróciła uwagę na suchą sosnę zagrażającej stacji transformatorowej 
znajdującej się przy ul. Akacjowej i Wschodniej. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że jest to drzewo rosnące na prywatnej posesji. Przeprowadzona 
interwencja była bezskuteczna. 
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Radna M. Łaskarzewska poruszyła także problem randapowania wzdłuż torów WKD i poprosiła RM o 
interwencję do WKD w tej sprawie. Randapowanie jest bardzo szkodliwe dla ludzi i zwierząt, a 
prowadzenie go na tak szeroką skalę, szczególnie w czasie wysokich upałów, gdy parowanie jest 
bardzo wysokie, może mieć negatywne skutki zdrowotne.  
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że RM swoją wolę wyraża w formie uchwał, więc jeśli ktoś 
chce, aby RM coś zrobiła, powinien zaproponować projekt uchwały lub stanowiska. Wspomniany 
temat należy jednak wcześniej dokładnie przeanalizować.  
Burmistrz Miasta zwrócił uwagę, że skutkiem podjęcia takiej interwencji może być jednak zamknięcie 
tych dróg dla mieszkańców przez władze WKD. Temat wymaga więc przemyślenia. 
 
Radna B. Majewska wyraziła swoje obawy o przyszłoroczny budżet miasta w kontekście 
wspominanego przez Burmistrza tematu projektowanych zmian w ustawie o podatku dochodowym od 
osób fizycznych zaproponowanych przez Ministerstwo Finansów oraz projektu przebudowy 
funkcjonowania Otwartych Funduszy Emerytalnych.  
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że planowane zmiany będą miały katastrofalne skutki dla budżetów gmin. 
Na wybrane posiedzenie Burmistrz może przygotować zestawienie z wyliczeniami i symulacjami. 
Może się okazać, że przez najbliższe dwa lata w Podkowie nie będzie środków na żadne inwestycje. 
Miasto cofnie się do poziomu budżetu sprzed 4 lat. Trudno będzie uchwalić budżet na 2021 rok. 
Przewodniczący RM zaproponował, aby RM samodzielnie lub z grupą innych gmin wystosowała do 
władz państwa stanowisko z apelem lub protestem. Jest gotowy zwołać sesję w tej sprawie. 
Burmistrz Miasta stwierdził, że to dobry pomysł. Stanowiska takie podjęły już różne korporacje 
samorządowe. Dodał, że samorządy są za obniżaniem podatków, jednak problemem jest obciążanie 
samorządów kosztami tego procesu. 
 
Radny J. Matłacz przekazał zadane mu przez mieszkańca pytanie o źródła zasilania wodociągu 
miejskiego. Dodał, że dokładnie chodzi o studnię oligoceńską.  
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że odkąd jest wodociąg w Podkowie Leśnej i stacja uzdatniania wody, to 
pierwszym ujęciem było ujęcie oligoceńskie. Potem do tego doszły trzy odwierty czwartorzędowe. 
Zostało to wpięte we wspólną sieć i wszystkie te studnie od samego początku (1997/1978 r.)  pracują 
naprzemiennie. Nie można więc powiedzieć, że w Podkowie pije się oligocen, bo zasadą jest, że w 
momencie mieszania wody teoretycznie pije się wodę gorszej jakości. Udział oligocenu jednak jest. 
 
Przewodniczący RM poruszył temat budżetu partycypacyjnego. Zaproponował, aby w przyszłym roku 
wprowadzić do regulaminu procedurę odwoławczą na etapie pierwszej, tj. formalnej, oceny wniosków, 
np. z trzydniowym terminem na złożenie uzupełnień wniosków. W każdej sytuacji powinna być 
procedura odwoławcza. Poprosił, aby potraktować to jako wniosek do rozpatrzenia w przyszłym roku. 
Burmistrz Miasta przekazał, że regulamin jest dokumentem wypracowanym społecznie. W zespole 
społecznym opracowującym go był m.in. radny J. Matłacz. Dodał, że założeniem było, aby na etapie 
oceny formalnej promować tych, którzy regulamin przeczytali bardzo dokładnie. Jest to też dobre 
rozwiązanie w przypadku, gdy złożonych wniosków jest dużo więcej niż kwota przeznaczona do 
podziału. 
Radny J. Matłacz potwierdził, że faktycznie ustalono, że na etapie oceny formalnej nie ma odwołania – 
chodzi tu głównie o zebranie 30 podpisów, co dla mieszkańców nie powinno być problemem. Dopiero 
w kolejnym etapie – merytorycznym - jest możliwość uzupełnienia wniosku. 
 

VIII. Sprawy różne 

 
Żadnych spraw nie poruszono. 
 
IX.  Wolne wnioski 
 
Mieszkanka nawiązała do poruszonego przez radną M. Łaskarzewską tematu randapowania. Zwróciła 
uwagę, że poza randapem mogły zostać użyte jakieś inne środki chemiczne (były padłe zwierzęta), 
mógł to zrobić także ktoś spoza WKD. Należy się zastanowić, co robi się na terenie miasta w ramach 
tzw. pielęgnacji zieleni i czy nie stwarzamy sobie komory gazowej.  
 
X.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 19.29 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim 
za udział w obradach i zamknął IX sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Sesje Rady Miasta Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na 
stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie internetowej miasta, na podkowalesna.esesja.pl  
i w BIP Miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w biurze Rady Miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także 
na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  

        /-/          /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  
WKD – Warszawska Kolej Dojazdowa Sp. z o.o. 

 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

 

 
 
 
 


